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Skolan - likvärdig 
för alla eller för de 
utvalda?
Skolan har genomgått stora 
förändringar de senaste 30 
åren. Dessa har skett gen-
om politiska beslut. Trots 
det lägger borgerliga poli-
tiker ofta skulden på dem 
som arbetar i skolan. 

Striden om hyres-
rätten fortsätter
I somras vann vi kampen om 
marknadshyror. Nu är det 
dags för nästa strid, striden 
mot renovräkningar och 
omotiverade hyreshöjningar. 

SID 3 SID 4 SID 2

Dags att 
vända 
trenden!
Efter sommarens seger 
för tre miljoner hyres
gäster då Vänsterpartiet 
stoppade marknads
hyrorna, har vi haft en 
turbulent politisk höst. 

Striden framöver handlar 
om vilket vägval Sverige 
ska ta. För oss är valet 
enkelt. Det är dags för 
en ekonomisk politik 
som ökar jämlikheten. En 
ekonomisk politik som gör 
nödvändiga investeringar 
i våra skolor, sjukhus och 
äldreboenden. Som för
bättrar för alla välfärdens 
hjältar. 

De som bär upp och gör 
det möjligt för Sverige att 
fungera också under en 
pandemi. Först fick de  
applåder – nu är det dags 
att betala med fler  
kollegor, högre löner och 
bättre arbetsmiljö. 

Ska vår välfärd fungera 
måste marknadstänket 
och vinstjakten sparkas 
ut. Vi behöver ett Sverige 
som fungerar. Ett Sverige 
med solidaritet och rätt
visa – istället för vinstjakt 
och girighet.

vansterpartiet.se/ 
blimedlem

Vikten av 
att stå vid sitt ord

Valet närmar sig och löftena blir fler, 
men vem håller sitt ord när det verkligen gäller?

Har majoritets- 
partierna hittat 
lösningen?
Var ska arbetarklassen bo, 
och var ska de hitta värdig 
anställning? Majoritetspar-
tiernas svar är otvetydig: 
någon annanstans.

SID 7

i Eskilstuna
Vänstern i Eskilstuna är en del av 

skriftserien Folkviljan.

”Bostäderna är 
grundläggande 
för Eskilstuna”
Maria Chergui om bostäder, 
jobb och trygghet.

Sid 5

Alar & Carin firar 
40 år i partiet 

”Vi måste fortsätta kampen 
för rättvisa och solidaritet. ”   

Sid 6
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● Vid första anblicken kan vi låta lite lika, men 
vi är verkligen inte det i praktiken. Du som ska 
rösta i valet 2022, måste syna oss och se om vi 
menar det vi säger, eller om det bara är en massa 
julpynt som sen kommer hamna i en låda på 
vinden för att tas fram igen när det är dags för 
nästa val.

Något av det mest radikala som hände under 
året var att politiker visade att de höll sina löften. 
Eller rättare sagt inte alla politiker, utan bara 
vissa av oss. Socialdemokraterna och Miljöpartiet 
tillsammans med Centerpartiet ville genomföra 
marknadshyror, då sa vi nej. Det nejet ekade så 
kraftigt att statsministern avgick och kom sen 
tillbaka först när han lovat att inte genomföra 
förslaget. 

När Nooshi Dadgostar höll tal i riksdagen men-
ade hon varje ord hon sa och det uppskattade 
människor. Vänsterpartiet och alla hyresgäster 
stod som segrare. Vi stod vid vårt ord. 

Från oss i Vänsterpartiet kommer här ett tydligt 
löfte inför det kommande valet som vi tän-
ker hålla. I 30 år har politiker fattat beslut om 
att privatisera, minska resurserna och införa 
marknadslösningar i välfärden. Resultatet är en 
enormt snabb ökning av ojämlikheten, att ingen 

Vikten av 
att stå vid sitt ord

kan känna sig trygg med att samhällets stöd 
finns där längre och att politiken har lämnat över 
makten och pengarna till marknaden. Det är 
hög tid att ta konsekvenserna av detta misslyck-
ande. Om tryggheten ska återupprättas måste 
politikerna kliva fram och återta kontrollen över 
samhällsutvecklingen. Det får vara slut på mar-
kandsskolans kaos, på privata vårdgivare som 
väljer friska patienter och privat äldreomsorg 
som sparar in på personalens arbetsvillkor. 

Vi ska återuppbygga de trygghetssystem som en 
gång i tiden gjorde Sverige framgångsrikt. Bygga 
ut sjukvården, stoppa vinsterna i välfärden och 
satsa på en klimatomställning där staten tar ett 
större ansvar och industrin ställer om, vilket i sin 
tur leder till fler, och nya, jobb.  

Det är dags att bygga Sverige och Eskilstuna 
starkt igen. Din trygghet, vårt ansvar!

LEDARE

Maria Forsberg
Distriktsordförande, 
Vänsterpartiet 
Sörmland  

Många avger löften runt jul och nyår. Det kan handla om att du ska 
träna mer, storstäda hemmet eller börja med någon ny hobby. Du 
kommer höra oss politiker avge en rad olika löften framöver, ju 
fler desto närmare valet vi kommer. 

Henrik Rosengren
  Administratör i Region 

Sörmland, Eskilstuna

–  Om vi ska få till en 
grön omställning, 
där vi också får fler 
i jobb samt säkrar 
den nationella elför

sörjningen så behövs 
vänsterns politik för att 

klara det.

Solveig Pohjola
  Socionom, Torshälla

– Jag röstar på Vänster
partiet därför att Vän
sterpartiets ideologi 
bygger på alla männ
iskors lika värde. Det 
är ett socialistiskt, 

feministiskt parti på 
ekologisk grund som är 

en del av arbetarrörelsen.

Rebecca Nilsson Wallin,
  Lärare, Kungsör

–  Vi behöver ett samhälle 
präglat av medmänsk
lighet. Jag röstar på 
Vänsterpartiet för att 
de företag som gör 
vinst av våra skat

tepengar måste ut ur 
skolan och vården. Alla ska 

kunna lita på att våra gemen
samma tillgångar används på 
rätt sätt.

Elin Magnusson
   Socionom, Eskilstuna

–  För att allt annat är 
otänkbart! Vill du 
ha en skola med 
resurser, en välfärd 
att lita på och en 

antirasistisk politik är 
Vänsterpartiet det enda 

alternativet.

FRÅGA 4
Varför röstar du på 
Vänsterpartiet 2022?

Vänsterpartiet
Eskilstuna
Gillbergavägen 4, vån 3
632 28 Eskilstuna

E-post: 
eskilstuna@vansterpartiet.se
Facebook: 
Vänsterpartiet Eskilstuna

Hemsida: 
eskilstuna.vansterpartiet.se
Instagram:  
vansterpartiet_eskilstuna

Här finns vi.
Hör av dig!
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Inga pampar i 
Vänster partiet!

Många politiker har löner som de flesta bara kan 
drömma om. Vänsterpartiet vill sänka hög avlönade 
politikers arvoden. När andra partier vägrar och  
hellre skor sig själva går Vänsterpartiet före  
och infört partiskatt. Heltidspolitiker, som riksdags
ledamöter, tjänar minst 69 900 kr i månaden.  

Mer än dubbelt så mycket som medelinkomsten i 
Sverige. Våra politiker, också partiledaren Nooshi 
Dadgostar, och alla andra vänsterpartister med helt
idsuppdrag får ut 29 800 kr i månaden efter dragen 
partiskatt. Fortfarande en bra lön men långt ifrån 
fantasisummorna!

● –  Om vi jämför med många andra 
länder har vi i Sverige bättre standard 
och lägre hyror och det ger en ovärderlig 
livskvalitet. Men hyresrätten är hotad och 
hyresgästerna missgynnade på olika sätt. 
Det vill Vänsterpartiet ändra på.

Renovräkningar måste upphöra
Renovräkningar är ett ord som kommer 
från renovering och vräkning. Och i 
värsta fall slutar en renovering så. Ingen 
skulle tränga sig in i en villaägares hem 
och tvinga på familjen renoveringar som 
de inte har råd med. Det är just precis det 
som händer hundratals hyresgäster i Es-
kilstuna varje år. Till och med det kom-
munalt ägda Eskilstuna Kommunfastig-
heter AB (Kfast), genomför renoveringar 
som leder till hyreshöjningar så höga att 
hyresgästerna inte har råd att bo kvar.

Vi vill se starkare skydd för hyresgäster-
na i lagstiftningen och det kommunala 
bolaget ska gå före med hållbara renove-
ringar. En modell som används på många 
ställen är att hyresgäster erbjuds tre olika 
nivåer. Andra bolag, även mindre gör så, 
varför skulle inte Kfast, som är ett av 
Sörmlands största, kunna göra det?

Konceptrenoveringar är ett kryphål
Konceptrenoveringar kallas det när 
ett bostadsbolag går in och renoverar 
lägenheten efter ett koncept när en 
hyresgäst flyttar ut. Det leder till kraftiga 
hyreshöjningar. Flera bolag i Eskilstuna 
använder metoden och i takt med att 
miljonprogramlägenheter renoveras höjs 
de generella hyresnivåerna.

Bostadsbolagen har hittat ett kryphål i 
lagstiftningen som måste täppas till. Ef-
tersom lägenheten är tom finns det ingen 
hyresgäst som kan ha inflytande över sitt 
boende. Dessutom tillåter lagstiftningen 
att bolagen höjer hyran i förhållande till 
standardhöjningen. Med andra ord kan 
fastighetsägaren höja hyran för var-
je liten pinal, golvvärme 150 kronor i 
månaden, en handdukstork 40 kr, kakel 

i badrummet 200 kr i månaden och så 
vidare. Till slut kostar en trea över 9,000 
i månaden.

Bruksvärdesystemet är en bra metod att 
sätta hyror i motsats till marknadshyra. 
Det kräver dock att de högsta hyrorna 
måste ligga på nivåer som vanligt folk 
kan betala. För det är en oerhört lukrativ 
bransch att äga och förvalta hyreslägen-
heter men hyresgäster betalar mer av 
sin inkomst till boende än någon annan 
boendeform. Det går att förändra.

Bruksvärderingar har blivit en metod att 
saxa upp hyran, från område till om-
råde. Det kan vi stoppa genom att låta 
allmännyttan vara hyresnormerande. Då 
skulle allmännyttans hyror sätta taket för 
privata fastighetsägare och Vänsterpar-
tiet vill att kommunens bolag ska verka 
för hyresgästernas bästa, inte för högsta 
möjliga vinst. Det kommer att hålla 
hyrorna nere.

Rättvis beskattning
Skatterna på bostadsmarknaden är direkt 
orättvisa. Den som äger sitt boende kan 
dra av räntorna på sina lån och göra skat-

teavdrag när villan renoveras. Det kan 
inte hyresgästen göra. Med den budget 
som de konservativa partierna, M, KD 
och SD fick igenom i riksdagen försvin-
ner dessutom det lilla stöd som fanns 
till hyresrätten, investeringsstödet. Det 
innebär att hyrorna i nybyggda hyresrät-
ter också kommer att öka.

Beskattningen av bostadsmarknaden 
måste förändras. Bara för att du äger ditt 
boende ska du inte ha skattefördelar. Det 
är det minsta vi kan göra för att få en 
bättre bostadsmarknad. En röst på Vän-
sterpartiet är en röst för rättvisa skatter, 
även för hyresgäster.

Monika Wallin

I somras vann hyresgästerna kampen om marknadshyror. Nu är det dags för nästa strid om hyrorna, striden mot renovräkningar 
och omotiverade hyreshöjningar. Hyresrätten är den mest flexibla och bekväma boendeformen. Tre miljoner svenskar hyr sitt 
hem och för många är den första egna bostaden en hyresrätt. 

Striden om hyresrätten
fortsätter

Våra hem. ” I varje mätning slås det fast, vi som bor i Sverige, vill inte att det som är vårt ska säljas ut.”, sa Nooshi Dadgostar i sitt sommartal.

”Renovräkningar är ett 
ord som kommer från 
renovering och vräkning. 
Och i värsta fall slutar en 
renovering så.” 

Foto:  A
gnes Stuber

Foto:  A
gnes Stuber
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Skolan - likvärdig för alla eller 
för de utvalda?

”Bostäderna är grundläggande för Eskilstuna”
Maria Chergui

● 1950 startades de första 9-åriga 
grundskolorna. 1971 förändrades 
formen för studier efter grundskolan 
och den gamla läroverksstadgan med 
en ny skolform, gymnasieskolan.

Grunden för dessa skolreformer har 
alltid varit Skollagens 8 §  ”Alla ska, 
oberoende av geografisk hemvist och 
sociala och ekonomiska förhållan-
den, ha lika tillgång till utbildning i 
skolväsendet” och  9 §  ”Utbildningen 
inom skolväsendet ska vara likvär-
dig inom varje skolform och inom 
fritidshemmet oavsett var i landet den 
anordnas.”

Men skolan har genomgått stora 
förändringar de senaste 30 åren. Alla 
dessa förändringar; kommunalisering-
en, friskolereformen, vinstdrivande 
skolor och politiseringen av lärares ar-
bete, har skett genom politiska beslut 
i Sveriges Riksdag. 

Trots det låter politiker på den 
borgerliga sidan påskina att det är 
skolornas inre arbete som förfallit och 
lägger skulden på dem som arbetar i 
skolan. Det som ska få skolan på fötter 
är strängare disciplin, återgång till 
kunskapsskolan och lagstadgade mo-
bilförbud. De inser inte att de politiska 
beslut som togs på 90-talet innebar 
en ekonomisk systemförändring, som 
sakta men säkert urholkat de kommu-
nala skolornas möjlighet att bedriva 
en likvärdig skola för alla. 

1989 kommunaliserades skolan. Det 
innebar att finansieringen övergick 
till kommunerna, medan skolans inre 
arbete fortfarande regleras av Skol-
lagen och statliga Skolverket genom 
läroplanen. Vänsterpartiet stödde 
kommunaliseringen, men har ändrat 
ståndpunkt eftersom kommunalise-
ring lett till att skolan inte längre är 
geografiskt-ekonomiskt likvärdig. 

1992 drevs friskolereformen igenom 
av den moderatledda regeringen. 
Enskilda fysiska eller juridiska per-
soner får driva fristående skola. Det 
innebar att det nu blev fritt fram för 
ekonomiska föreningar och aktiebo-
lag att starta skola. Man införde också 
en ny finansiering, skolpengen (en 
viss summa per elev). Det innebär att 
både kommunala skolor och privata 
skolor finansieras lika med kommuna-
la skattemedel. Om kommunala sko-
lan behöver ekonomiskt tillskott från 
kommunen måste friskolorna ersättas 
med samma tillskott, oavsett om de 
har behov av det eller inte. Det är bl a 
så aktiebolagsskolor skapar sin vinst, 
de får kompensation för kommunala 
skolors underskott. 

2019 betalade Eskilstuna Kommun 
3,5 miljoner till JB Education AB (John 
Bauer) i kompensation. JB Education 
hade då precis begärts i konkurs. Man 
kan påstå att Eskilstunabornas skatte-
pengar kastades i sjön. Vänsterpartiet 
kan aldrig acceptera att skattepeng-

ar används till att öka vinsterna för 
aktiebolag som spekulerar i välfärden. 
Aktiebolag ska inte bedriva skola.

Till detta ska läggas att kommunala 
skolor har laglig skyldighet att ordna 
plats för alla skolpliktiga barn i upp-
tagningsområdet. Den skyldigheten 
har inte friskolorna. De kan välja hur 
många elever de vill ha och vilka elev-
er som ska få gå där. Och precis det 
gör t ex Internationella Engelska sko-
lan i Eskilstuna. De väljer elever, som 
inte är resurskrävande, som kommer 
från hem med välutbildade föräldrar 
och de väljer bort nyanlända. På så 
sätt kan de ha låg lärartäthet, alltså 
större grupper, och liten eller ingen 
elevhälsa och extraresurser. I Eskilstu-
na har de också lägst andel tillsvida-
reanställda (läs behöriga) lärare, alltså 
lägre personalkostnader.

Vänsterpartiet anser att detta strider 
mot skollagens paragrafer ovan. Om 
vi ska ha en likvärdig skola ska inget 
urval av elever få göras. 

När det gäller skolans inre arbete 
reglerar skollagen redan lärarnas 
befogenheter vad gäller disciplin och 
ordning och reda. I Läroplanen (Lgr11) 
finns de kunskaper för olika årskurser, 
som lärarna ska förmedla. 

Monika Wallin

● Vad var den drivande faktorn till att du blev 
politiskt aktiv? 

Jag var väldigt engagerad i olika aktiviteter med barn 
och ungdomar i Årby. Jag såg ju att statsdelen Årby 
hade växt med så många barn men också att det var 
många som inte hade en meningsfull fritid. Då var det 
ett engagemang som fanns från kommunen där man 
ville att boende i Årby skulle engagera sig i stadsdelen, 
att man skulle se till att komma tillsammans för att göra 
bra saker för varandra, men främst ungdomar. Det fanns 
då som idag ungdomar som upplevde total exkludering 
och hamnade i svårigheter. Det var där som jag kände 
att mitt hjärta var till vänster, trots att jag inte har någon 
bakgrund i Ung Vänster och inte är politiskt skolad. Det 
var ett stort event i Årby om att bli medlem i Vänster-
partiet 2002 eller 2003 där jag bestämde mig för att gå 
med. 

I skrivande stund har du precis debatterat 
budgeten i kommunfullmäktige. Vad kan du 
allmänt säga om Vänsterpartiets budget gent-
emot Majoritetspartierna (S, C och M) 

Framför allt är våran budget en budget som håller ihop 
Eskilstuna som stad. Vi är noga i vår budget med att 
bygga upp de socialt förebyggande politiska frågorna 
inom socialtjänsten. Att se till att människor har nå-
gonstans att bo, att få behandling och vård när man 
behöver det. Där har Majoritetspartierna faktiskt gjort 
nedskärningar. Vi har också prioriterat en rad olika 
trygghetsåtgärder som handlar mer om det förebyg-
gande arbetet. Vi har drivit frågan om fältarbetare i Es-
kilstuna, samt projekt som Våga Vittna och Sluta Skjut. 
Vi vet också att förskolan är grunden för att ge barn en 
bra start i livet. 

Vi har uppmärksammat att våldet har eskale-
rat, speciellt bland unga. Vad gör man åt den 
trenden?

Huvuduppgiften är att få bort narkotikan. Det är jätte- 
mycket narkotika i Eskilstuna, och barn dras in i detta 
fruktansvärda, att sälja det. Där är det så viktigt för oss 
att civilsamhället, föräldrar, föreningsaktiva, tillsammans 
med fastighetsägare och kommunens olika verksamhe-
ter som fritidsgårdar och bibliotek, alla behöver vi gå ut 
och befolka stadsdelarna och säga att vi finns här som 
en trygghet för unga som inte mår bra eller riskerar att 
hamna i svåra situationer. Det andra är också polisens 
uppgift, att jobba med att stoppa narkotika-försäljning-
en. Det är så viktigt att de som bor i t.ex Fröslunda ska 
få bo kvar där, när man känner en sådan oro och många 
föräldrar vill flytta därifrån. Det är inte de som ska flytta, 
det är narkotikan och våldet som ska flytta ut. Den här 
stadsdelen ska fredas, punkt slut. Där tycker vi kommu-
nen kan göra mer. 

Sverige har en stolt skolhistoria. Idén om en obligatorisk och kostnadsfri 
grundskola går långt tillbaka, men realiserades först på 1800talet. 1842 be
slutade Sveriges riksdag att introducera en då fyra år lång skola med grund
läggande utbildning i Sverige, folkskola, men det skulle dröja till 1936 innan vi 
fick en allmän och likvärdig 7årig folkskola.

Några snabba frågor om dig: 
Namn: Maria Chergui 
Ålder: 48 
Utbildning: Fil kand i kriminologi
Bästa sportlaget: Eskilstuna Uniteds Damer
Bästa glass-smak: 88:an
Bästa musikartisten: Timbuktu och Laleh

Vilka uppdrag har du? 
Ledamot i kommunstyrelsen i Eskilstuna
Ledamot i kommunfullmäktige i Eskilstuna
Andra vice ordförande i stadsbyggnadsnämn
den i Eskilstuna

Tio punkter för en 
likvärdig skola
 
1. Inför ett nationellt, statligt  
ansvar för hela skolväsendet. 
 
2. Vinstdrivande företag ska inte 
få bedriva skolverksamhet med 
skattemedel. 
 
3. Ge kommuner bestämmande- 
rätt över vilka skolor som får 
etableras i kommunen. I dagsläget 
innebär etableringsfriheten ett 
hinder för detta. 
 
4. Återinför närhetsprincipen som 
huvudregel. Geografisk närhet ska 
ge företräde om fler elever önskar 
gå i skolan än det finns plats för. 
 
5. Inför statliga tjänster inom 
hela skolväsendet. En kommuns 
ekonomi ska inte vara avgörande 
för vilka pedagoger våra barn 
möter i skolan, förskolan eller frit
idshem. 
 
6. Stärk det administrativa  
stödet till kommunerna. Det be
hövs också en obligatorisk rektor
sutbildning som även gäller biträ
dande rektorer. 
 
7. Låt lärare och rektorer ansvara 
för att nationellt uppsatta mål  
uppfylls. Samtidigt ser vi till att 
varje skolenhet får ekonomiska 
resurser som följer elevsam
mansättningen. Då skapas likvärdi
ga förutsättningar för alla landets 
skolor. 
 
8. Hantera de ökade skillnaderna 
mellan pojkar och flickor aktivt.  
Ett genusperspektiv både i elever
nas undervisning och i lärarutbild
ningen behövs. Att problematisera 
könsrollerna är ett sätt att bryta 
könsnormer kring lärande.

9. 6000 fler lärare, riktat stads-
bidrag till skolor med störst 
behov, mindre barngrupper på 
fritids och i förskolan.  
 
10. Utred först! Innan staten görs 
till huvudman för skolväsendet bör 
en utredning tillsättas som även tar 
fasta på vilka positiva erfarenheter 
som kommunaliseringen medfört 
och som eventuellt kan bibehållas.

Hur tror du ojämlikheten i Eskilstuna spelar in 
i detta?

Under alla år har jag träffat många unga som befinner 
sig i svåra situationer och så frågar dom mig “Har du 
jobb, Maria?” Det är många av hushållen som har det 
ekonomiskt svårt, och jag tror inte den bilden kommer 
fram, att det är en så stor klassklyfta i Eskilstuna. Det 
skapar en stress och rekryteringen till gängen blir ju 
mycket lättare. Dessa ungdomar och deras föräldrar 
måste få jobb. 

Jimmy Jansson (S) har gjort ett flertal uttalan-
den om försörjningsstöd, där de som gått på 
försörjningsstöd utmålas som fuskare och inte 
arbetsvilliga. Hur har Vänsterpartiet Eskilstu-
na jobbat med den här frågan?

I tre år har vi kämpat med att försörjningsstödet skall 
vara den trygghetsförsäkring den är tänkt att vara. Det 
innebär att om man står utan jobb, eller är sjuk, eller 
är nyanländ och det inte finns en annan inkomst så har 
man rätt till försörjningsstöd. Det är den rättigheten 
vi har för att vi inte ska behöva sova på gatan. Känslan 
av att ha försörjningsstöd ska inte vara den att man är 
jagad eller misstänkliggjord för att man inte gör rätt. 
Det ska vara en trygghet för att försörja sig själv och 
sina barn, komma vidare med utbildning och jobb eller 
annat utifrån den situation man är i. 

Hur ska man förbättra situationen med arbets-
löshet i Eskilstuna?

Vi har lagt extrapengar för att vi vill ge en skjuts framåt. 
Vi vill se till också att de företag som etablerar sig nu i 
logistikparken faktiskt rekryterar dom som är arbetslösa 
i Eskilstuna, för det måste ske en matchning nu. Vi är be-
redda att hjälpa de här företagen med vad de behöver, 
vilken kompetens det är de söker, hur kan vi bygga på. 
Det kan inte vara så att företag efter företag etablerar 
sig, men vi får ingen minskning på arbetslösheten i mål-
gruppen där arbetslösheten är som störst.  Vi har också 
prioriterat tusen sommarjobb. Det älskar ungdomarna, 
för de får sitt första CV, och de får meriter som hjälper 
dem när de kommer ut i arbetslösheten. Många hålls 
borta från kriminalitet, det är rena räddningen.

Vad vill du som gruppledare för Vänsterpartiet 
Eskilstuna jobba med under valåret?

Det är bostäderna. Det är ju grundläggande för stan. 
Folk flyttar härifrån nu även när de har ett jobb, för det 
är så dyrt. Hyrorna har blivit så höga, dels med nypro-
duktionen men också renoveringarna. Det orsakar 
en nedåtgående spiral som inte är bra för Eskilstunas 
utveckling. Unga människor ska kunna flytta sig till en 
lägenhet utan att behöva hjälp från föräldrarna eller 
skuldsätta sig. Kfast har blivit ett aggressivt bolag där 
hyrorna är nummer ett, där man blir hyresdrivande, och 
alla följer efter. Där ska vi gå sida vid sida med hyres-
gästföreningen, vi ska få ner hyrorna. Har man för höga 
hyror blir varje hushåll påverkade. Tillsammans med bo-
städer är det skolan som är den stora frågan. Vi behöver 
en likvärdig skola. 

Hur ser vi på den mandatperiod som gått?

Det är bedrövligt. Den hårdföra politiken, det är det som 
präglat den här perioden. Också den retoriken där man 
pekar ut invandrare. Jag är trött på den här politiken, jag 
vill tillbaka till en politik där vi lyfter varandra och står 
sida vid sida.

Jakob Pettersson

INTERVJU

Illustration: John Skarin
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Bevara Holmberget – utveckla 
Torshälla!

● Holmberget är Torshällabornas 
stadspark, vår park. Det är en vacker 
miljö, som måste bevaras. Visst finns 
mycket man kan göra för att utveck-
la parken och få ännu fler att ta sig 
dit, till exempel genom förbättrade 
grönytorna, en scen, ännu mer konst 
och någon ny som driver restau-
rangen. 

En helt oacceptabel utveckling är 
dock Socialdemokraternas, Mode-
raternas och Centerpartiets plan 
om att bygga bostäder i delar av 
Holmbergsparken. Bostäder som 
kommer ta upp stora ytor, vara 
en stor kontrast i kulturmiljön och 
begränsa utrymmet för allmänheten 
att besöka platsen.

Torshälla är en unik småstad med 
starka historiska inslag. Det vill vi 
värna. När den lilla staden förtätas, 
så kan det inte ske på bekostnad av 
parkområden som Holmberget eller 
närströvområden som de i Bjällersta, 
Kogne eller Kråketorp. De är alla vik-
tiga för att bevara den unika miljön. 

Vi ser i stället vikten av att man 
renoverar A-verkstaden. Den ligger 
vid ån, mitt i Torshälla, och är idag 
mycket nedgången. Platsen har 
stora utvecklingsmöjligheter för att 
kunna användas både till kulturella 
verksamheter och bostäder. 

Tidigare hade Torshälla stads nämnd 
en egen förvaltning. De innebar att 
de som tog fram underlag och var 
en avgörande del av hur Torshälla 
skulle utvecklas också arbetade i 
Torshälla. Det fanns då en stor när-
het mellan tjänstemän, politiker och 
Torshällaborna. Den förankringen 
saknar vi idag och det märks särskilt 
när idéer som att bygga bostäder i 
Holmbergparken dyker upp. 

För oss är det självklart, vi vill bevara 
Holmberget och utveckla Torshälla! 

Solveig Pohjola 
Carin Kuutman 

Jukka Tähkävuori 
Irena Tyszko Tähkävuori 

Manteln. Blandningen av klassiska 
och moderna verk gör Holmbergs-
parken speciell, som en konst- 
ateljé i naturen.

Renoveringsbehov. Den nedgångna A-verkstaden behöver mer fokus och 
skulle kunna göras om till kulturverksamhet eller bostäder.

Gamla anor. Georg Nyström satsade större delen av sitt liv på att göra Holmberget till en lustpark.

Who changes 
the world?

Det är du! Du som organiserar dig, du som tar ställning och går samman med 
andra. Du som vägrar stå med mössan i handen och tacka för brödsmulorna. 
Det är vi tillsammans som åstadkommer förändringen. 

Ta steget in i Vänsterpartiet. Bli medlem idag: 
vansterpartiet.se/blimedlem

Progressiv skatt Den som har stora kapitalvinster ska också betala mer i skatt.  
Sverige behöver inga superrika – vi behöver jämlikhet.  
Vänster partiets förslag om progressiv kapitalskatt ger  
13 miljarder extra till välfärden.Visst är det möjligt och nu är det dags !

 

Har majoritetspartierna 
hittat lösningen? 
 
Hur sammanfattar man den senaste 
mandatperiodens politiska riktning? 
När författaren Bertolt Brecht år 
1956 såg den Östtyska regeringen 
skicka in militären mot strejkande 
arbetare skrev han följande i sin sa
tiriska dikt Lösningen: “Vore det inte 
enklare för regeringen att upplösa 
folket och välja en annan?”

Det verkar som Eskilstunas ledar
skap har tagit Brechts råd. Samman
fattat verkar “majoritetspartierna”, 
S, M och C, arbeta för att att Eskil
stunas oönskvärda befolkning ska 
fly kommunen och hoppas på att 
bättre folk flyttar in. 

I en kommun med fjärde högst 
arbetslöshet i landet gör man ned
skärningar på Arbetsförmedlingen 
och försvårar det för människor på 
försörjningsstöd. Man vill ta bort 
etableringsstöd för nyanlända och 
hindra bidragstagare från att hyra 
kommunalt. Kfast, som existerar för 
att säkra jämlikheten, säljer ut lägen
heter till oseriösa riskkapitalister, 
och de lägenheter som är kvar hotas 
med hyreshöjning. Samtidigt bygger 
den privata marknaden inhägnade 
lyxområden i Djursta, där överklas
sen ska få leva utan att behöva 
beblanda sig med oss obehagliga 
arbetare. När storföretaget Amazon 
glider in på skattefinansierad räk
macka kanske man skryter om att 
man skapar jobb, men i andra länder 
där Amazon ”skapat jobb” tvingas 
anställda kissa i flaskor och gå över 
sina arbetskamraters lik när de dött 
av utmattning.

Var ska arbetarklassen bo, och var 
ska de hitta värdig anställning? Ma
joritetspartiernas svar är otvetydig: 
någon annanstans. Eskilstuna skall 
vara till för slavdrivande storföretag 
och för välutbildade överklassmän
niskor. Det är deras lösning.

Jakob Pettersson, 
Redaktör, Vänstern i Eskilstuna

KRÖNIKA

Varför gick du med i Vänsterpartiet?
 
Alar: Under mina studentår i Uppsala hängde jag i 
vänsterkretsar, men att organisera sig i sektvänstern 
eller i kårpolitik var aldrig lockande. När jag kom 
tillbaka till min uppväxtstad Torshälla blev det be-
gripligt för mig att om jag ville förhindra en rivning 
av kvarteret där vi bodde eller hur mina barns dagis 
och skola skulle se ut, ja då var det dags att gå med i 
ett parti som tyckte som jag. 

Carin: Under tiden i Uppsala kämpade vi för bättre 
studiemedel, var emot kärnkraft, osv. Aktuellt var 
också striden för bra barnomsorg och fri abort. Då 
de Moskvatrogna lämnade vänsterpartiet gick jag 
med i ungdomsförbundet 1977. När Alar och jag 
senare flyttade till Torshälla blev det naturligt att gå 
med i partiet, då VPK. När en tänker på sina rötter, i 
mitt fall t ex en ensamstående farmor med 12 barn i 
stadsdelen Svartöstan i Luleå, är Vänsterpartiet det 
enda naturliga partiet för mig.

Vilka viktiga förändringar har partiet 
genomgått under era år i partiet?

Alar: Att gå med i partiet blev möjligt för mig först 
när de Moskvatrogna hade lämnat, så det var en 
helt avgörande förändring. Feminismens genom-
brott på bred front och miljöfrågans ökade vikt 
i partiet har varit helt nödvändiga tillägg till vår 
självklara bas i klassfrågan. 

Carin: Den stora förändringen är att den dog-
matiska ideologiska retoriken tonats ner och mer 

Veteraner. Alar och Carin Kuutmann blev medlemmar i Vänsterpartiet på 80-talet.

”Vi måste fortsätta kampen för 
rättvisa och solidaritet. ”  

40 år i Vänsterpartiet

Vi är många som besökt Holmberget i Torshälla. Vi har ätit på restaurangen, 
när den varit öppen, promenerat i området och kanske slagit oss ner på bänk 
lyssnat till fåglarna och bruset från forsen. 

Alar och Carin Kuutmann har i år 
varit medlemmar i Vänsterpartiet 
i 40 år. Vi uppvaktade dem med 
partiets veterannål och tårta och 
intervjuade dem om deras arbete i 
partiet.

... att dela upp människor i 
etniska och religiösa kategorier 
som har olika värde i samhället. 
Något parti måste ta strid mot 
detta och det är Vänsterpartiet. 
Det är inte lätt men det är ett 
måste.

Jag ser en ständig höjdpunkt 
i vardagsarbetet. Arbetet 
tillsammans med människor, 
partikamrater som har gått 
med i en rörelse för att förändra 
samhället till en värdig plats att 
leva på för alla, inte för att främja 
sina egna karriärer.

””

vardagsfrågor har fått ta plats. Social rättvisa och 
miljöfrågorna är viktiga.

Vilka har varit höjdpunkterna?

Alar: Jag ser en ständig höjdpunkt i vardags-
arbetet. Arbetet tillsammans med människor, 
partikamrater som har gått med i en rörelse för att 
förändra samhället till en värdig plats att leva på 
för alla, inte för att främja sina egna karriärer.

Carin: Höjdpunkter jag minns är när Gudrun 
Schyman blev vald till partiledare och feminis-
men hamnade än mer i fokus. Det var stort och 
ledde till partiets höga röstsiffror 1998. En annan 
höjdpunkt var när Jonas Sjöstedt valdes 2012. Det 
blev ett lyft för partiet att ha en så sansad och klok 
partiledare.
Som kuriosa minns jag när jag satt i styrelsen för 
partidistriktet Sörmland-Västmanland och vi tog 
ett kontroversiellt beslut om att köpa in datorer 
till våra ombudsmän. Vi gjorde det och kände oss 
väldigt framtidsorient

Vilka förtroendeuppdrag har ni haft för 
partiet?

Alar: Vårt första gemensamma uppdrag var ett 
riktigt hedersuppdrag – vi skötte partiets bok- 
café i Nyfors under åttiotalet! De parlamentariska 
uppdragen har bestått av flera vändor för mig i 
kommunfullmäktige. 
I nämnderna har jag varit vice ordförande i Kultur- 
och Fritid och Torshälla stads nämnd. Just nu är 
jag ledamot i Miljö- och räddningstjänstnämnden. 
Dessutom har jag ett tag arbetat som politisk 
sekreterare för vår landstingsgrupp.

Carin: Jag har arbetat i styrelsen för lokalförening 
och partidistrikt. Jag har suttit i kommunfullmäk-
tige, Torshälla Stads Nämnd, i Gatu- Park- och Tra-
fiknämnden och nu i styrelsen för Kommunfastig-
heter. Ett roligt uppdrag var som vice ordförande 
i Torshälla fastighetsbolag, tyvärr numera nedlagt 
och en del av Kommunfastigheter.

Hur ser ni på framtiden för partiet?

Båda: Vi måste fortsätta kampen för rättvisa och 
solidaritet. Två mäktiga strömningar har föst de 
andra partierna framför sig: Privatiseringar av 
skola, vård och omsorg samt vansinnet från olika 
håll att dela upp människor i etniska och religiösa 
kategorier som har olika värde i samhället. Något 
parti måste ta strid mot detta och det är Vänster-
partiet. Det är inte lätt men det är ett måste.

Monika Wallin

INTERVJU
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